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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, om der vil være problemer i forhold til EU-retten, hvis det beslut-

tes politisk at afskaffe momsfritagelsen for aviser og i stedet tildele direkte støtte til ny-

hedsmedier (trykte og elektroniske)? 

 

Svar 

Nulmoms på trykte aviser er en undtagelse til de generelle regler i EU’s momsdirektiv, 
som Danmark har haft siden momssystemets indførsel i 1967. EU-reglerne på momsom-

rådet forhindrer således ikke, at nulmomsen på trykte aviser afskaffes, således at der af-

regnes almindelig moms ved salg af aviser. Det bemærkes, at hvis nulmomsen afskaffes 

vil det ikke være muligt at genindføre ordningen, idet nulmomsen er en undtagelse til 

momsdirektivet. 

 

Jeg har endvidere indhentet bidrag fra Kulturministeriet for så vidt angår spørgsmålet om 

tildeling af direkte støtte. Kulturministeriet oplyser følgende, som jeg kan henholde mig 

til: 

 

”Såfremt der foretages justeringer af mediestøtteordningen, vil det kræve en fornyet noti-

fikation ved EU-Kommissionen, idet den gældende ordning er godkendt efter EU-stats-

støtteregler.” 
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